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PROTOKÓŁ Nr 0012.3.8.2012 
z posiedzenia Komisji Edukacji 

w dniu  12 września  2012r. 
 
 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia: 14.00- 15.05 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012 – 2040,  

 
• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011Rady Miasta 

Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   

 
• projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego projektu ustawy o 

zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 
 

• projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 99% bonifikaty 
od opłat rocznych z tytułu oddania nieruchomości w trwały zarząd, 
 

• projekt uchwały w sprawie nadania Zasadniczej Szkole Zawodowej nr 3 w 
Zespole Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju imienia Porozumienia 
Jastrzębskiego, 

 
• pismo Ministerstwa Edukacji Narodowej dot. uchwały nr IV.63.2012 Rady 

Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

• interpelacje złożone do Marszałka Sejmu RP przez Posła Henryka 
Siedlaczka,  

 
• odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 23 maja 2012r.  

 
• zaproszenie na Samorządowy Kongres Oświaty, 

 
• petycja rodziców dzieci SP nr 17 w sprawie rozbudowy szkoły, 
• odpowiedź na wniosek komisji z dnia 29 sierpnia 2012 roku, 
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4. Wolne głosy i wnioski 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 23 maja oraz 13 czerwca 2012 r.  
6. Zakończenie posiedzenia  
 
Funkcjonowanie Niepublicznego Ośrodka Rewalidacyjno– 
Wychowawczego dla dzieci głęboko upośledzonych przy Zakładzie 
Leczniczo-Opiekuńczym „Betlejem” – posiedzenie wyjazdowe. 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonała Przewodnicząca Komisji – Anna 
Toborowicz. Powitała przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz 
zaproszonych gości.  
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0 
 
Ad. 3 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012 – 2040,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że w związku ze zmianami wynikającymi z 
projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 rok 
przygotowanej na sesję wrześniową zachodzi konieczność aktualizacji informacji 
zawartych w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 
2012 –2040. Wobec powyższego wprowadza się następujące zmiany: 
W załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
lata 2012-2040, w tym prognoza kwoty długu i relacja wynikająca z art. 243 
ustawy o finansach publicznych”  wprowadzić wartości liczbowe wynikające  z 
projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 rok 
przygotowanej na sesję wrześniową Rady Miasta. W  załączniku nr 2 „Objaśnienia 
przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na lata  2012-2040, w tym w prognozie kwoty długu oraz relacji wynikającej  
z art. 243 ustawy o finansach publicznych” zaktualizować informacje, głównie w 
zakresie wyniku finansowego oraz przychodów i rozchodów.    W  załączniku nr 3 
„Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich dotyczących programów i zadań 
majątkowych”  proponuje się przesunąć limit zobowiązań i limit wydatków z 2012 
roku do 2013 roku przedsięwzięć wieloletnich o kwotę 2 699 361 zł, w tym: 

-  955 855 zł  -  „Budowa obiektu ul. Pszczyńska 140”, 
-    90 000 zł – „Budowa wiaty Gagarina 130 OSP”,  
-  700 000 zł – „Przebudowa budynku Dom Nauki i Rehabilitacji ul. 

Szkolna 1”, 
-  953 506 zł – „Modernizacja budynku ul. Szkolna 5”. 
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W załączniku nr 4 ”Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich dotyczących zadań 
związanych z programami finansowanymi z udziałem środków, o których mowa w 
art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy o finansach publicznych” proponuje się: 
a) w punkcie I.1  w bieżącym   przedsięwzięciu pn. „O krok do przodu”  zmienić 
limit wydatków planowanych do poniesienia: 

� w 2012 roku zwiększyć o 7 457 zł  limit wydatków do poniesienia ze środków 
pochodzących z funduszy Unii Europejskiej, zwiększyć o 5 618 zł limit 
wydatków do poniesienia ze środków własnych Miasta  oraz zmniejszyć o 
10 880 zł  limit wydatków do poniesienia ze środków budżetu państwa . Plan 
wydatków na 2012 rok  wyniesie 453 839 zł. 

� w 2013 roku zmniejszyć o 65 919  zł  limit wydatków do poniesienia ze 
środków pochodzących z funduszy Unii Europejskiej, zwiększyć o  6 983 zł 
limit wydatków do poniesienia ze środków własnych Miasta oraz zmniejszyć o 
12 786 zł limit wydatków do poniesienia ze środków budżetu państwa . Plan 
wydatków na 2013 rok  wyniesie  379 922 zł. 

Wobec powyższego „Łączne nakłady finansowe”  w zakresie wydatków bieżących 
na to przedsięwzięcie  kształtować będą się w wysokości 2 789 316 zł, a limit 
zobowiązań wyniesie  749 083 zł. Powyższa zmiana  wynika z aneksu do umowy 
o dofinansowanie projektu,  w którym ustalono ostateczną wysokość wydatków z 
poszczególnych źródeł finansowania projektu w latach 2012 – 2013. 

b) w punkcie I.15 w bieżącym   przedsięwzięciu pn. „Jastrzębie-Zdrój - Twój 
partner w biznesie, promocja terenów inwestycyjnych Jastrzębia-Zdroju”, 
zwiększyć się  15 860 zł kwotę wydatków poniesionych w latach poprzednich 
przez co łączne nakłady finansowe wyniosą 1 258 706 zł  Koryguje się również 
wartość limitu zobowiązań który po zmianie wynosi 1 165 220 zł. Powyższa 
zmiana wynika  z przedstawienia do refundacji  z przyznanego dofinansowania 
wydatku poniesionego w 2010 roku na wykonanie studium wykonalności  do 
projektu które uznane zostało za koszt kwalifikowany. Natomiast korekta limitu 
zobowiązań  wynikła z bieżącej analizy ustalonego dla projektu limitu wydatków 
oraz poziomu zaangażowania środków.  c) w punkcie I.18 wprowadzić nowe 
przedsięwzięcie bieżące  pn. „Lets play my ancestors childhood game”   przez co 
proponuje się zwiększyć limit wydatków planowanych do poniesienia: 

� w 2012 roku o 19 250 zł ze środków pochodzących z funduszy Unii 
Europejskiej. Plan wydatków na 2012 rok  wyniesie 19 250 zł. 

� w 2013 roku o 33 150 zł ze środków pochodzących z funduszy Unii 
Europejskiej. Plan wydatków na 2013 rok  wyniesie 33 150 zł. 

� w 2014 roku o 10 000 zł ze środków pochodzących z funduszy Unii 
Europejskiej. Plan wydatków na 2013 rok  wyniesie 10 000 zł. 

Wobec powyższego „Łączne nakłady finansowe”  w zakresie wydatków bieżących 
na to przedsięwzięcie  kształtować będą się w wysokości 62 400  zł, a limit 
zobowiązań wyniesie 62 400 zł.   

Bernadeta Magiera 

 - Chciałam zapytać o 700 000 zł, które są przesunięte na 2013 i miały być 
wykorzystane przez Dom Nauki i Rehabilitacji.  

Piksa Franciszek 
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 - Proszę Państwa planowaliśmy rozpocząć remont obiektu Domu Nauki  
i Rehabilitacji wraz z przygotowaniem projektu jeszcze w tym roku, ale musimy 
również dostosować obiekty gdzie na czas remontu zostaną przeniesione dzieci z 
DNiR. Trwają prace koncepcyjne i projektowe, ale pojawił się również pomysł nie 
przenoszenia dzieci. Uważamy , że na razie trzeba wykonać remont obiektu na 
ul. Szkolnej i dostosować ten obiekt do Domu Nauki i Rehabilitacji oraz Zespołu 
Szkół nr 10. Uwolniony DNiR mógłby posłużyć dla Powiatowego Urzędu Pracy i 
Biblioteki. Byłoby to tańsze. 

Iwona Rosińska 
 - Chciałam zapytać o boisko na ul. Kościelnej? Chodzi o to duże boisko? 
 
Dariusz Holesz 
 -Tak, zadanie jest zakończone.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   

 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że w związku z końcowym rozliczeniem zadania 
pn. „Modernizacja DW 937 w Jastrzębiu Zdroju” finansowanego z udziałem 
środków z budżetu Unii Europejskiej proponuje się zwiększyć plan dochodów 
majątkowych budżetu Miasta w 2012 roku, w dziale 600 – Transport i łączność 
o kwotę 536 993 zł.  
W związku z tym, że planowana w 2012 roku sprzedaż niektórych działek (przy 
ul.Staszica, ul.Grzybowej, ul. Młyńskiej, ul. Szotkowickiej) nie będzie jednak 
możliwa proponuje się zmniejszyć plan dochodów majątkowych budżetu Miasta w 
2012 roku, w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 3 584 450 zł.  
W związku z zawarciem w lipcu umowy na dzierżawę gruntu z przeznaczeniem 
pod składowisko odpadów proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących 
budżetu Miasta w 2012 roku, w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 
826 292 zł.  
W związku z rezygnacją z zadania Nr 000-000-033-000 „Budowa placu zabaw 
przy ul. Pszczyńskiej 292” proponuje się zmniejszyć plan wydatków majątkowych 
budżetu Miasta w 2012 roku , w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa, 
rozdziale 70001 – Zakłady  gospodarki mieszkaniowej o kwotę 55 000 zł. 
Proponuje się zmniejszyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w 2012 
roku , w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdziale 70005 – Gospodarka 
gruntami i nieruchomościami o kwotę 1 045 855 zł, w związku z planowanym 
przesunięciem realizacji prac na rok przyszły dla poniższych zadań: 

- 000-000-046-300 „Budowa obiektu ul. Pszczyńska 140 – PW związane 
z realizacją programów i zadań majątkowych”        955 855 zł, 

- 000-000-110-300 „Budowa wiaty Gagarina 130 OSP – PW związane 
z realizacją programów i zadań majątkowych”     90 000 zł, 
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Proponuje się zwiększenie planu wydatków bieżących budżetu Miasta w dziale 
750 – Administracja publiczna, rozdziale 75023 – Urzędy miast i miast na 
prawach powiatu  o kwotę 7 217 zł  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
postępowania sądowego na rzecz Jastrzębskiej Spółki Węglowej S.A. w 
Jastrzębiu-Zdroju. Środki powyższe proponuje się pozyskać w drodze 
przeniesienia z działu 710 – Działalność usługowa, rozdziału 71004 – Plany 
zagospodarowania przestrzennego, w związku z powstałymi oszczędnościami 
wydatków planowanymi wcześniej na wykonanie ekspertyz, analiz i opinii. 
Proponuje się zwiększenie planu wydatków majątkowych budżetu Miasta w dziale 
754 – Bezpieczeństwa publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdziale 75411 – 
Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej o kwotę 100 000 zł  
z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów zakupu ciężkiego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Jastrzębiu-Zdroju. Posiadany przez jednostkę tego typu samochód nie spełnia już 
norm. 
W związku z osiągnięciem wyższych niż planowano dochodów z tytułu opłaty 
eksploatacyjnej proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu 
Miasta w 2012 roku, w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób 
fizycznych i od jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki 
związane z ich poborem o kwotę 905 345 zł.  
W związku ze zwrotem do budżetu Miasta niewykorzystanych wydatków, które 
nie wygasły z końcem 2011 roku proponuje się zwiększyć plan dochodów 
majątkowych budżetu Miasta w 2012 roku, w dziale 758 – Różne rozliczenia  
o kwotę 86 816 zł.  
W związku ze wzrostem liczby dzieci korzystających z żywienia w Publicznym 
Przedszkolu Nr 10 proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu 
Miasta w 2012 roku, w dziale 801 – Oświata i wychowanie o kwotę 19 700 zł oraz 
plan wydatków bieżących w dziale 801 – Oświata i wychowanie, rozdziale 80104 
– Przedszkola o tę samą kwotę. 
W związku z przystąpieniem Publicznego Przedszkola Nr 17 do wieloletniego 
programu „Comenius – Uczenie się przez całe życie” proponuje się zwiększyć 
plan dochodów bieżących budżetu Miasta w 2012 roku, w dziale 801 – Oświata i 
wychowanie o kwotę 49 920 zł oraz plan wydatków bieżących w dziale 801 – 
Oświata i wychowanie, rozdziale 80104 – Przedszkola o kwotę 19 250 zł. 
W ramach programu realizowany będzie projekt „Lets play my ancestors 
childhood game” w okresie od 2012roku do 2014 roku. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu Miasta w 2012 roku, 
w dziale 852 – Pomoc społeczna o kwotę 4 000 zł oraz plan wydatków bieżących 
w dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej o 
tę samą kwotę z przeznaczeniem na pokrycie kosztów pogrzebu dla zmarłego 
mieszkańca domu. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami , dom pomocy społecznej w ramach usług 
opiekuńczych i wspomagających zapewnia sprawienie pogrzebu. W przypadku, 
gdy zmarły mieszkaniec domu nie ma rodziny, która zechce zorganizować i 
pokryć koszty pogrzebu, pogrzeb sprawia dom pomocy społecznej, a poniesione 
wydatki pokrywa z zasiłku pogrzebowego. 
W związku ze zmianą przepisów ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej w budżecie Miasta wystąpiły braki na sfinansowania zadań rodzin 
zastępczych, dlatego proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących budżetu 
Miasta w 2012 roku, w dziale 852 – Pomoc społeczna, rozdziale 85204 – Rodziny 
zastępcze o kwotę 250 000 zł. 
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W związku z podpisaniem aneksu do umowy na realizacją wieloletniego projektu 
„O krok do przodu” finansowanego z udziałem środków z budżetu Unii 
Europejskiej proponuje się zmniejszyć dochody bieżące budżetu Miasta w dziale 
852 – Pomoc społeczna o kwotę 3 423 zł, w tym: 

- środki z budżetu Unii Europejskiej zwiększyć o 7 457 zł, 
- środki z budżetu Państwa zmniejszyć o 10 880 zł 
oraz zwiększyć plan wydatków bieżących w dziale 852 – Pomoc społeczna, 
rozdziale 85295 – Pozostała działalność o  kwotę 2 195 zł. 

Proponuje się zmniejszyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w 2012 
roku, w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdziale 
85311 – Rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych o kwotę 
700 000 zł, w związku z planowanym przesunięciem realizacji prac na rok 
przyszły dla zadania Nr 000-000-134-300 „Przebudowa budynku Domu Nauki i 
Rehabilitacji Szkolna 1 – PW związane z realizacją programów i zadań 
majątkowych”. 
Ze względu na opóźnienia związane z wykonaniem projektu planuje się 
przesunięcie realizacji zadania 000-000-106-300 „Modernizacja budynku ul. 
Szkolna 5 – PW związane z realizacją programów i zadań majątkowych”      
proponuje się zmniejszyć plan wydatków majątkowych budżetu Miasta w 2012 
roku , w dziale 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdziale 
85333 – Powiatowe urzędy pracy o kwotę 953 506 zł. 
Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących w dziale 921 – Kultura i 
ochrona dziedzictwa narodowego, rozdziale 92109 – Domy i ośrodki kultury, 
świetlice i kluby  o kwotę 100 000 zł  z przeznaczeniem na dotację podmiotową 
dla Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu-Zdroju na pokrycie kosztów 
działalności bieżącej. 
Proponuje się zmniejszyć  plan wydatków bieżących w dziale 921 – Kultura i 
ochrona dziedzictwa narodowego, rozdziale 92105 – Pozostałe zadania w 
zakresie kultury  o kwotę 167 341 zł i przesunięcie go do: 

- rozdziału 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby  w wysokości 
70 051 zł, 

- rozdziału 92116 – Biblioteki  w wysokości 97 290 zł, 
z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji podmiotowe na pokrycie skutków 
podwyżki wynagrodzeń pracowników w 2012 roku.  

W związku z mniejszymi wydatkami poniesionymi na zadanie „Cyfryzacja Kina 
Centrum” realizowane przez Miejski Ośrodek Kultury z dotacji celowej z budżetu 
Miasta, proponuje się przeniesienie planu wydatków majątkowych w budżecie 
Miasta w 2012 roku w 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdziale 
92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby  w wysokości 129 333 zł do 
planu wydatków bieżących z przeznaczeniem na zwiększenie dotacji podmiotowej 
dla Miejskiego Ośrodka Kultury, na pokrycie kosztów działalności bieżącej. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów majątkowych budżetu Miasta w 2012 
roku w dziale 926 – Kultura fizyczna, rozdziale 92601 – Obiekty sportowe  o 
kwotę 268 628 zł w związku z otrzymaniem refundacji poniesionych wydatków w 
latach 2007-2011 na realizację zadania „Przebudowa boiska sportowego przy ul. 
Kościelnej w Jastrzębiu Zdroju”, w tym: środki z budżetu Unii Europejskiej 
240 343 zł, środki z budżetu Państwa 28 285 zł. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
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• projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego projektu ustawy o 
zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  

Dariusz Holesz. Poinformował, że w dniu 5 lipca 2012 r. Marszałek Sejmu 
postanowiła o przyjęciu zawiadomienia o  utworzeniu Komitetu Inicjatywy 
Ustawodawczej dotyczącej projektu ustawy o zmianie ustawy o dochodach 
jednostek samorządu terytorialnego, przygotowanego przez Związek Miast 
Polskich. Projekt zakłada między innymi wzrost udziału jednostek samorządu 
terytorialnego w podatku dochodowym od osób fizycznych (część gminna z 
39,34% do 48,78%; część powiatowa z 10,25% do 13,03%), wprowadzenie 
subwencji ekologicznej oraz przywrócenie zasady rekompensowania ubytków w 
dochodach własnych samorządów. 

W latach 2005 -2011 nastąpiły liczne zmiany ustawowe, których skutkiem 
było zmniejszenie dochodów własnych JST, przekazanie nowych lub rozszerzenie 
zakresu dotychczas realizowanych zadań bez odpowiednich zmian w dochodach 
JST a także wprowadzenie innych zmian w przepisach ustaw szczegółowych, w 
wyniku których nastąpiło zmniejszenie dochodów własnych JST. 

Wszystko to spowodowało zachwianie równowagi finansowej samorządów 
oraz co najmniej 8 mld zł łącznego ubytku w dochodach gmin, powiatów  
i województw w skali roku. Dalsze utrzymywanie takiego stanu rzeczy 
spowoduje:  

-  znaczne ograniczenie inwestycji,  
- zachwianie zdolności do wykorzystywania funduszy europejskich z uwagi na 

konieczność zabezpieczenia wkładu własnego,  
- zagrożenie dla prawidłowego zaspakajania zbiorowych potrzeb mieszkańców 

naszego Miasta. Związek Miast Polskich szacuje, że dzięki projektowi samorządy 
w województwie śląskim mogą zyskać ponad 1 mld zł. Na podstawie dokonanej 
analizy własnej szacuje się, że Miasto Jastrzębie –Zdrój tylko ze zwiększonego 
udziału w podatku dochodowym mogłoby zwiększyć dochody o około 6,5 mln zł. 
Z uwagi na powyższe obywatelski projekt ustawy o dochodach JST zasługuje w 
pełni na poparcie. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 99% bonifikaty 
od opłat rocznych z tytułu oddania nieruchomości w trwały zarząd, 

 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta  Dariusz 
Holesz. Poinformował, że jest to standardowa uchwała dotycząca oddawania 
jednostką nieruchomości w trwały zarząd. Jesteśmy do tego zobligowani. Proces 
trwa ponieważ musi być wycena majątku. Mocą proponowanej uchwały 
Prezydent Miasta będzie mógł udzielić bonifikaty 99% od opłat rocznych z tytułu 
oddania nieruchomości w trwały zarząd. Udzielając bonifikaty w wysokości 99% 
opłata roczna stanowić będzie kwotę 166,59 zł. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• projekt uchwały w sprawie nadania Zasadniczej Szkole Zawodowej nr 3 w 
Zespole Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju imienia Porozumienia 
Jastrzębskiego, 

 
 
Toborowicz Anna 
 - Witam serdecznie na posiedzeniu komisji Dyrektor ZSZ Panią Barbarę  
Tetle-Gruszczyk. Proszę powiedzieć dlaczego takie imię chcecie Państwo nadać 
szkole? 
 
Barbara Tetla-Gruszczyk 
 - Szanowni Państwo w tym roku przypada 40 lecie ZSZ. Mniej więcej od 3 lat 
zastanawialiśmy się jak będziemy obchodzić jubileusz. W roku 2010 zrodziła się 
wśród nauczycieli taka koncepcja, aby uczcić ten jubileusz nadaniem szkole 
imienia. Zastanawialiśmy się jaki patron mógłby odpowiadać profilowi naszej 
szkoły. W związku z tym, że kształcimy przyszłych wykwalifikowanych 
pracowników fizycznych robotników, rzemieślników a jednocześnie chcieliśmy, 
aby patron szkoły związany był  z naszym miastem zrodziła się koncepcja, aby 
nadać imię Porozumień Jastrzębskich. Koncepcja została przedyskutowana w 
ramach całej Rady Pedagogicznej następnie z uczniami, rodzicami. Pomysł 
spotkał się z bardzo ciepłym i życzliwym przyjęciem. Trzeba wziąć pod uwagę, że 
połowa uczniów naszej szkoły to są przyszli pracownicy kopalń ale również są 
dziećmi górników. W pewien sposób są związani z tymi wydarzeniami. Od 
zeszłego roku rozpoczęliśmy bardzo intensywne przygotowania do nadania 
imienia. Rozpoczęliśmy od konkursu na najlepszą prezentację multimedialną o tej 
tematyce. Prezentacja, która zdobyła pierwsze miejsce została wykorzystana 
podczas lekcji historii na które zapraszaliśmy gimnazjalistów. Było to połączone z 
wystawą, która nazywała się „Od Solidarności do Niepodległości”. W wystawie 
zostały wykorzystane eksponaty, które przynieśli uczniowie. Przyszło ponad 250 
gimnazjalistów. Od stycznia rozpoczęliśmy lekcje żywej historii.  Uczniowie klas 
zarówno I jak i II w jakimś spotkaniu uczestniczyli. Będziemy spotkania 
kontynuować. W czerwcu odbył się kolejny konkurs wewnątrzszkolny. Cały 
ubiegły rok szkolny były to bardzo intensywne przygotowania do tego 
wydarzenia. Jesteśmy w trakcie przygotowywania Izby Pamięci, takiej Sali 
poświęconej tym wydarzeniom.  
 
Toborowicz Anna 
 - Czy była jakaś  propozycja nadania innego imienia? 
 
Barbara Tetla-Gruszczyk 
 - Pojawił się pomysł nadania imienia Staszica, ale już jest wykorzystany przez  
ZS nr 1.  
 
Toborowicz Anna 
 - Pani Dyrektor proszę powiedzieć czy ma Pani jakieś problemy w szkole ? 
 
Barbara Tetla-Gruszczyk 
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 - Staram się  zawsze znaleźć pozytywne strony. Cieszy mnie to, że w tym roku 
udało się nam wyremontować dwa korytarze. Częściowo otrzymaliśmy środki z 
UM. Mamy kompleks boisk, w zeszłym roku została wyremontowana sala 
gimnastyczna więc zmiany są widoczne. Dziękuje Państwu za wspieranie moich 
działań. Brakuje nam termoizolacji. Z resztą sobie poradzimy. Nabór do I klas 
mamy bardzo dobry. Mamy 8 pełnych klas. W tym roku mamy bardzo dobre 
wyniki egzaminu zawodowego tylko 3 osoby na 79 osób zdających nie zdało. 
Finansowo sobie radzimy. Pojawił się problem organizacyjny z przejmowaniem 
Gimnazjum dla Dorosłych. Przez okres wakacji zajmowaliśmy się liczeniem 
godzin, aby dla wszystkich starczyło. Na szczęście godzin starczyło.  
 
Andrzej Pawłowski 
 -  Dziękuję Pani Dyrektor za pomoc przy reorganizacji szkół. Pani Dyrektor 
wyszła naprzeciw naszym oczekiwaniom i przejęła do swojej szkoły uczniów, 
nauczycieli oraz pracownika administracji.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

• pismo Ministerstwa Edukacji Narodowej dot. uchwały nr IV.63.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Przewodnicząca Komisji zapoznała członków komisji z treścią pisma. Komisja 
przyjęła pismo do wiadomości.  
 
 

• interpelacje złożone do Marszałka Sejmu RP przez Posła Henryka 
Siedlaczka,  

 
 
Przewodnicząca Komisji zapoznała członków komisji z interpelacjami. Komisja 
przyjęła interpelacje do wiadomości.  
 
 

• odpowiedź na wniosek Komisji z dnia 23 maja 2012r.  
 
Przewodnicząca Komisji zapoznała członków komisji z odpowiedzią na wniosek.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Szanowni Państwo problem nie jest do końca rozwiązany. Sprawa nie dotyczy 
tylko Pani dyrektor Langosz. Wiem o 3 dyrektorach, którzy są zatrudnieni w 
dwóch miejscach i swoją pracę Dyrektora łączą z pracą w innych placówkach. 
Uważam, że jest to nie dopuszczalne i mam nadzieję, że do końca roku 
kalendarzowego ta sprawa będzie rozwiązana. Nie dopuszczam takiej sytuacji, 
żeby mogło to być kontynuowane. W czasie pracy szkoły Dyrektor musi być w 
macierzystym miejscu pracy.  
 

• zaproszenie na Samorządowy Kongres Oświaty, 
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Przewodnicząca zapoznała członków komisji z zaproszeniem i jednocześnie 
wyraziła chęć uczestnictwa w Kongresie.  
 
 

• petycja rodziców dzieci SP nr 17 w sprawie rozbudowy szkoły, 
 

Przewodnicząca Komisji odczytała petycję rodziców SP nr 17.  
 
Toborowicz Anna 
 - Jako Komisja Edukacji wnioskowaliśmy o wprowadzenie do Budżetu Miasta na 
2013 rok remontu sali gimnastycznej w SP nr 17. 
 
Piksa Franciszek 
 - Proszę Państwa, jak Prezydent miałby do wyboru remont basenu przy ZS nr 6  
i remont sali gimnastycznej przy SP nr 17 to w pierwszej kolejności wybrałby 
remont basenu przy ZS nr 6 ponieważ w każdej chwili sanepid może dokonać 
zamknięcia basenu przy ZS nr 6 natomiast nie ma takiego niebezpieczeństwa z 
salą gimnastyczną. Proszę zwrócić uwagę na to, że po drodze było wiele 
inwestycji, które musieliśmy wykonać – np.  remont żłobka. 
 
Gałuszka Damian 
 - Wszystko rozumiem tylko problem sali gimnastycznej przy SP nr 17 trwa 6 lat.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Chciałbym dodać, że jest decyzja sanepidu na plac przy ZS nr 1.Decyzja mówi 
o zamknięciu boiska  do końca 2012 roku. Będziemy po raz drugi prolongować 
termin.  

 
• odpowiedź na wniosek komisji z dnia 29 sierpnia 2012 roku, 

 
 
Komisja przyjęła odpowiedź na wniosek do wiadomości.  
 
Ad. 4 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Chciałbym wszystkich członków Komisji Edukacji zaprosić na miejskie obchody 
Dnia Edukacji Narodowej 12 października 2012 r. o godzinie 11.00 w Kinie 
Centrum. Wystąpi Andrzej Sikorowski.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Proszę powiedzieć jak wygląda sytuacja w ZS nr 1? 
 
 
Piksa Franciszek 
 - Pani Wachowiec będzie się odwoływać natomiast decyzją Pana Prezydenta 
powołana na Dyrektora szkoły jest Pani Nowak.  
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Andrzej Pawłowski 
 - Po rozstrzygnięciu Naczelnego Sądu Administracyjnego, który stwierdził 
nieważność Zarządzenia Prezydenta o odwołaniu Pani Wachowiec mamy 4 wyroki 
Sądu Najwyższego, które mówią o bardzo podobnych sytuacjach. Odwołany 
Dyrektor ma prawo do odszkodowania. Nie mówi się nic o powrocie na 
stanowisko. Odszkodowanie zostało Pani Wachowiec wypłacone. Odszkodowanie 
zostało wypłacone za okres 3 miesięcy  - dodatek funkcyjny, który utraciła oraz 
różnica w dodatku motywacyjnym pomiędzy tym co miała a tym co ma teraz.  
 
Ad. 5 
 
Przyjęcie protokołów a dnia 23 maja oraz 13 czerwca 2012 roku. 
 
Protokół z dnia 23 maja 2012 roku został przyjęty głosami: za – 6, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
 
Protokół z dnia 13 czerwca 2012 roku został przyjęty głosami: za – 6, przeciw – 
0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad. 6 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 
zakończyła posiedzenie w Urzędzie Miasta.  
 
Funkcjonowanie Niepublicznego Ośrodka Rewalidacyjno– 
Wychowawczego dla dzieci głęboko upośledzonych przy Zakładzie 
Leczniczo-Opiekuńczym „Betlejem” – posiedzenie wyjazdowe. 
 
Komisja dokonała wizytacji Niepublicznego Ośrodka Rewalidacyjno– 
Wychowawczego dla dzieci głęboko upośledzonych przy Zakładzie Leczniczo-
Opiekuńczym „Betlejem”. Dyrektor Ośrodka oprowadziła członków komisji po 
Ośrodku. Zapoznano się działalnością i funkcjonowaniem Ośrodka.  
 
Informacja dotyczącą funkcjonowania Ośrodka Rewalidacyjno Wychowawczego 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji  
Monika Dulewicz       Edukacji 
        ANNA TOBOROWICZ 
 
 
 

 

 


